

(english version below)

## Newsletter Januar 2025

### Eure Mithilfe ist gefragt!

Wir brauchen euren Input, um die Zukunft der GSEV weiter zu gestalten. Was findet ihr gut, was fehlt euch? Mit euren Antworten helft ihr uns, die GSEV an den Bedürfnissen der Community auszurichten und damit die kollaborative deutsche EV-Forschung im Jahr 2025 optimal voranzubringen. Bitte nehmt euch 2-3 Minuten Zeit für unsere kurze Umfrage:

[Hier geht es zur Umfrage](#)

### Die Anmeldung für das IGLD-Instand/GSEV Spring Meetings 2025 in Frankfurt läuft

Alle, die es nicht nach Hamburg geschafft haben, können aufatmen: Die Planungen für das GSEV Frühjahrsmeeting vom 06.-08. März 2025 im Kap Europa in Frankfurt am Main sind abgeschlossen und ein fantastisches Programm mit insgesamt 8 EV-Sessions steht! Als Erinnerung: Am 06. März wird zudem unsere nächste Mitgliederversammlung mit Vorstandswahl stattfinden. Erscheint zahlreich und nutzt eure Stimme, um die GSEV zu prägen und die deutsche EV-Forschung voranzutreiben. Wir freuen uns auf euch!

[Hier geht es zum Programm des IGLD Spring Meetings 2025](#)

### Save-the-date - GSEV Autumn Meeting 2025

Das beliebte nationale GSEV Autumn Meeting für alle Studierenden, jungen und jung-gebliebenen EV-Forscher findet dieses Jahr im schönen Essen statt. Markiert euch den **25.-26.09.25 im Kalender** und freut euch auf Networking und wie gewohnt großartige EV-Forschung von GSEV-Mitgliedern und Freunden. Weitere Infos folgen in Kürze auf unserer Homepage.

### EV Lab finder online

Um Kollaborationen zwischen euren Laboren zu stärken, haben wir den EV Lab finder auf unserer Homepage integriert. Tragt eure Labore fleißig auf der Landkarte ein, erhaltet Sichtbarkeit und stärkt die GSEV-Vernetzung von EV-Laboren. Wir bauen auf euch!

[Hier geht es zum EV Lab finder](#)

### GSEV-Preise auf der Herbsttagung in Hamburg verliehen

Was wäre ein erfolgreiches Meeting ohne die Würdigung herausragender Beiträge? Folgende Preise wurden bei unserer Herbsttagung verliehen. Herzlichen Glückwunsch an alle Preisträgerinnen:

Margot Zöller Poster Preis für Translationale Forschung: **Sofia Primavera Leisti** „*Extracellular vesicles' relevance and signaling in inflammatory bowel disease and Crohn's disease*“

Peter Altevogt Preis für Grundlagenforschung: **Melanie Bieker** „*Isolation and Biological Activity of EVs: The Purification Methods Matter*“

EVCNA Young Investigator Preis: **Shuhan Jiang** „*Combining interferometric nanoparticle tracking analysis (iNTA) with fluorescence detection to distinguish nanoparticle sub-populations with single-molecule precision*„

### Zweites MOVE-Stipendium 2024 verliehen

Wir beglückwünschen Isabell Burhorst (Philipps-Universität Marburg) als Gewinnerin des zweiten MOVE-Stipendiums 2024! Isabell wird ein Praktikum im Labor von Marca Wauben an der Universität von Utrecht antreten, um die durchflusszytometrische Analyse von kleinen EVs auf Einzelvesikelebene zu erlernen. Wir wünschen Isabell viel Erfolg für ihren Aufenthalt und freuen uns, nach ihrer Zeit im Labor von Marca über ihre Erfahrungen und erlernten Techniken zu erfahren!

### Neue Ausschreibungsrunde für MOVE-Stipendien läuft

Die GSEV fördert weiterhin junge Forschende mit MOVE-Stipendien von bis zu 2.000€ für Forschungsaufenthalte in europäischen Partnerlaboren im Bereich der EV-Forschung. Diese Stipendien bieten die Möglichkeit, neue Methoden zu erlernen und das persönliche Netzwerk auszubauen. Die Bewerbungsfrist für die aktuelle Ausschreibungsrunde endet am 31. März 2025.

[Hier geht es zur MOVE Bewerbung](#)

### Save the date! Anstehende EV Meetings 2025

- IGLD/GSEV Spring Meeting, 06.-08.3.2025, Frankfurt, Deutschland
- InSEV Inaugural Conference, EVOLVE, 24.-26.03.25, New Delhi, Indien
- ISEV, 23.-27.4.2025, Wien, Österreich
- 42<sup>nd</sup> Blankenese Conference - Communication via EVs, 19.-21.05.2025, Hamburg, Germany
- GSEV Autumn Meeting 25.-26.09.25, Essen Deutschland
- ISOBM Meeting Murnau 13.-15.10.25, Murnau, Deutschland
- 50 Jahre DGZ Meeting 26.-29.10.25, Heidelberg, Deutschland

## Newsletter January 2025

### Your help is needed!

We need your input to continue shaping the future of the GSEV. What do you like, what do you think is missing? With your answers, you will help us to align the GSEV with the needs of the community and thus optimally advance collaborative German EV research in 2025. Please take 2-3 minutes to complete our short survey:

[Click here for the survey](#)

### Registration for the IGLD-Instand/GSEV Spring Meetings 2025 in Frankfurt is open

All those who couldn't make it to Hamburg can breathe a sigh of relief: The planning for the GSEV Spring Meeting from 06-08 March 2025 at Kap Europa in Frankfurt am Main has been completed and a fantastic program with a total of 8 EV sessions is ready! As a reminder, our next general meeting with board elections will also take place on March 6. Come along and use your vote to shape the GSEV and advance German EV research. We look forward to seeing you!

[Click here for the program of the IGLD Spring Meeting 2025](#)

### Save-the-date - GSEV Autumn Meeting 2025

The popular national GSEV Autumn Meeting for all students, young and young-at-heart EV researchers will take place in beautiful Essen this year. Mark the **25-26.09.25 in your calendar** and look forward to networking and, as usual, great EV research from GSEV members and friends. More information will follow soon on our homepage.

### EV Lab finder online

We have integrated the EV Lab finder on our homepage to strengthen collaborations between your labs. Diligently enter your labs on the map, gain visibility and strengthen the GSEV network of EV labs. We are building on you!

[Click here for the EV Lab finder](#)

### GSEV awards presented at the fall meeting in Hamburg

What would a successful meeting be without recognizing outstanding contributions? The following prizes were awarded at our fall meeting. Congratulations to all award winners:

Margot Zöller Poster Prize for Translational Research: **Sofia Primavera Leistl** "*Extracellular vesicles' relevance and signaling in inflammatory bowel disease and Crohn's disease*"

Peter Altevogt Prize for Basic Research: **Melanie Bieker** "*Isolation and Biological Activity of EVs: The Purification Methods Matter*"

EVCNA Young Investigator Award: **Shuhan Jiang** "*Combining interferometric nanoparticle tracking analysis (iNTA) with fluorescence detection to distinguish nanoparticle sub-populations with single-molecule precision*"

### Second MOVE scholarship 2024 awarded

Congratulations to Isabell Burhorst (Philipps University Marburg) for winning the second MOVE Scholarship 2024! Isabell will start an internship in Marca Wauben's lab at the University of Utrecht to learn flow cytometric analysis of small EVs at the single vesicle level. We wish Isabell all the best for her stay and look forward to hearing about her experiences and learned techniques after her time in Marca's lab!

### New round of calls for MOVE scholarships underway

The GSEV continues to support young researchers with MOVE scholarships of up to €2,000 for research stays in European partner laboratories in the field of EV research. These scholarships offer the opportunity to learn new methods and expand personal networks. The application deadline for the current call for applications is March 31, 2025.

[Click here for the MOVE application](#)

### Save the date! Upcoming EV Meetings 2025

- IGLD/GSEV Spring Meeting, 06.-08.3.2025, Frankfurt, Germany
- InSEV Inaugural Conference, EVOLVE, 24-26.03.25, New Delhi, India
- ISEV, 23-27.4.2025, Vienna, Austria
- 42<sup>nd</sup> Blankenese Conference - Communication via EVs, 19-21.05.2025, Hamburg, Germany
- GSEV Autumn Meeting 25.-26.09.25, Essen, Germany
- ISOBM Meeting Murnau 13.-15.10.25, Murnau, Germany
- 50 Years DGZ Meeting 26.-29.10.25, Heidelberg, Germany